

Dagsorden for OSK møde søndag d. 07.04.2024

1. Servicebøn & velkomst

Ulrick siger velkommen og vi beder alle Servicebønnen.

Kopi fra Basis Tekst udgave 6 - side xxvi

”GUD, giv os visdom til, at vi må skrive ifølge Dine Guddommelige forskrifter. Giv os en fornemmelse for Dit formål, gør os til tjenere af Din vilje og skænk os et bånd af uselviskhed, så dette i sandhed må være Dit værk, ikke vores – så ingen addict nogetsteds behøver at dø af addictionens rædsler.”

Fungerende formand: Ulrick

Ordstyrer: Kirsten

Referent: Othilie

2. Afbud:

- Dan HI
- Kristoffer Web

INFO: Helle Tina, OSK Forkvinde er sygemeldt, og Ulrick, OSK Næstformand fungerer derfor som formand på det kommende OSK-møde. Vi håber på at Helle er klar til næst møde i maj.

Fremadrettet kan man kontakte Dorte kasser for OSK tlf. 50494999.

For tilføjelser eller andet til dagsorden, skriv til OSK sekretær Othilie på sekretaerkbh@nadanmark.dk.

3. Godkendelse af referat fra sidste møde, samt dagsorden

Tidligere referat godkendes, og bliver det sendt ud og gemt på <https://www.nadanmark.dk/>

Alle grupper bedes registrere sig til deres gruppe mail igennem iu.formand@nadanmark.dk

4. Præsentationsrunde med åndeligt princip for dagen.

Deltagere:

- Helle Tina, OSK Forkvinde
- Ulrick, OSK Næstformand- Fungere som formand denne gang
- Dorte, OSK Kasserer
- Othilie, OSK Sekretær
- Dorrit, OSK-litteratur forkvinde
- Pia, forperson i OI
- Kirsten, KOKNA-kasser
- Berit, medkasser for KOKNA
- Patrick, grupperepræsentant for tirs. Møde bare for i dag
- Kimmi, GSS Nykommermøde tirsdag
- Cifer, GSR for bare for i nat
- Rasmus, GSR Grevegruppen
- Claus, GSR mandag mandegruppe
- Jesper, standin for Dorte fra Bornholm
- Thor, pionergruppen
- Kasper, Brøndbygruppe tirsdag
- Martin, GSR grevegruppen

5. Beslutningsdygtighed (mindst to GSR' er).

Syv GSR er til stede, og der besluttes dermed at evt. beslutninger kan godkendes.

6. Oplæsning af koncepterne og traditionerne

7. Ledige serviceposter og evt. kandidater

- **FU formand**

FU (fællesskabs udvikling) formand (2 års clean) samt en suppleant.

Udvalget vil arbejde med lokale ressourcer og vil have en pulje med medlemmer, der har serviceerfaring og er villige til at påtage sig forskellige opgaver:

- I. Formål: Støtte område og grupper med læringsdage, workshops og events
- II. Opgaver
 - a. Workshops og / eller træningsdage inden for følgende områder: Hele servicestrukturen, Gruppe og område, specifikke positioner (GSR/GSS, kasserer og sekretær), Koncepterne, Traditionerne, H&I, OI, hvorfor service, trinarbejde, sponsorering, opbygning af stærke hjemmegrupper, sociale medier og andet, hvis det ønskes eller er nødvendigt.
 - b. Events for NA-medlemmer For at styrke sammenholdet i vores NA-samfund.
- III. Betroede tjenere Fungerer som et team.
 - a. Forperson
 - Indkalde til FU-møderne med dagsorden
 - Være ordstyrer på FU-møderne
 - Mødepligt for OSK København
 - Organisere arbejdet i udvalget med læringsdage, workshops etc.
 - Ansvarlig for økonomien
 - b. Næstforperson (oplæringsfunktion)
 - Læres op i for personens opgaver
 - Være stedfortræder for person ved dennes fravær

- **OSR og OSS**

Områdeservice-repræsentant og -suppleant.

Områdeservicerepræsentant (OSR)

Man skal have mindst 3 års cleantime og være aktiv i NA fællesskabet. Der tilrådes grundig erfaring med service på områdeplan for at blive OSR for OSK. OSR har følgende arbejdsopgaver:

- At være underskriftsberettiget til OSK's konti
- At være tegningsberettiget for foreningen
- At deltage i alle OSK-møder og bestyrelsesmøder.
- At være med til at forberede dagsorden til hvert OSK-møde.
- At ved formanden og næstformandens fravær sørge for at lede OSK-mødet.
- At deltage i alle ordinære møder i NA's landssamarbejde i RSKNA-DK som OSK's repræsentant.
- At stemme på RSK møder, også vedr. emner som ikke forud er drøftet i OSK.
- At aflevere kopi af referater fra ordinære møder i RSKNA-DK til OSK.
- At informere OSK-mødet om aktiviteter i RSKNA-DK.
- At bringe forslag fra OSK til RSKNA-DK.
- At udarbejde OSR rapport fra OSK til RSKNA-DK
- Opretholde kommunikation med øvrige område servicekomiteer

Områdeservicesuppleant (OSS):

Man skal have mindst 2 års cleantime og være aktiv i NA fællesskabet. Der tilrådes nogen erfaring med service på områdeplan, for at blive OSS for OSK. OSS har følgende arbejdsopgaver:

- At være underskriftsberettiget til OSK's konti
- At være tegningsberettiget for foreningen.
- At deltage ved alle OSK-møder og bestyrelsesmøder.
- At være med til at forberede dagsorden til hvert OSK-møde.
- At ved sekretærens og kassererens fravær nedskrive referat af OSK-mødet.
- At deltage i alle ordinære møder i NA's landssamarbejde i RSKNA-DK.
- At tjene som OSR ved dennes fravær, se beskrivelse for OSR.
- Hjælpe OSR med at vedligeholde kommunikation med andre områder.
- Forberede sig til OSR-pligter ved at arbejde tæt sammen med OSR'en.
- At opstille som OSR ved dennes fratrædelse

Ingen kandidater til stede, der bedes om, at det tages med ud i grupperne og dele budskabet.

8. Meddelelser fra Administrationsgruppen

Her er nye mailadresser på administrationen og underudvalg. Vi skal samtidig lave vores login om, på vores one.com mail.

- OSK Forkvinde formandkbh@nadanmark.dk
- OSK Kasser kassererkbh@nadanmark.dk
- OSK næstformand naestformandkbh@nadanmark.dk
- OSK sekretær sekretaerkbh@nadanmark.dk
- Webmaster webkbh@nadanmark.dk
- FU fukbh@nadanmark.dk

- OBS: Formand /Forkvinde Har fået ny mail - formandkbh@nadanmark.dk

Helle Tina meddeler at hun grundet sygdom, ønsker at trække sig i en periode, Helle vil dog gerne kunne deltage når det er muligt.

- Næstformand Har fået ny mail - naestformandkbh@nadanmark.dk
- Kassereren Har fået ny mail- kassererkbh@nadanmark.dk

Kasserens rapport:

Der skal godkendes bestyrelse fæller til banken for det nye år.

Følgende skal slettes:

- Emelie som var OSR
- Berit bliver først slettet næste år, hvisk hun ikke stiller op som kassere til næste KOKNA-konvent.
- Heidi

Vi skal som udgangspunkt være fem i administrationen, og det skal vi have styr på til næste gang. De, der skal have adgang til kontoen, skal registreres i banken med pas.

Vi fremlægger et årsregnskab, som er udarbejdet af Ulrick, som har gennem læst alle regnskaber og godkendte budgetter.

Det er en kæmpe hjælp at UT, har fået en hjælpende hånd, og vi laver digitalt løbende regnskab efter hvert afholdt OSK møde 2024.

Der er ikke overført penge fra litteraturlisten, grundet at regnskabet først bliver godkendt på dette møde, grundet der ikke var tilført kontantbeholdningen.

Optælling af litteratur som ikke er solgt – samt optælling på litteratur som er indkøbt og solgt.

- 1551 10547857- 30 000 kr. BOKNA-registrering.
- 1551 10547172 -102.401,11 kr. Hoved konto.
- 1551 10547830- 86.565,08 kr. Litteratur konto.
- 1551 10547881-60.000 kr. KOKNA-registrering.

Kontant beholdning i alt d.d. 14.104,36 kr.- deraf er der 92,00 kr. i kontanter. Resten er på konto

- HI 5000,00 kr. Skal overføre beløb i nærmeste fremtid.
- OSR/OSS 5000 kr.
- Der er Betalt 356,00+490,00+286,65 Kr. i udgifter i 2024, betalt med kontantbeholdning

Der bliver foreslået af Dorthe, at der gives BOKNA 10.000 kr. ekstra, ligesom der blev givet til KOKNA, eftersom det er længe siden det er afholdt.

Dorthe overfører 900 kr. hver måned til opbevaring, og sidst blev der talt om at vi skulle tænke over billigere løsninger. Men lige nu har Dorte haft dækket udgiften med kontantbeholdningen.

Der er ikke blevet nået at afmelde gammelt domæne, så der er blevet trukket 70 kr., dette beklages og rettes op.

Dorthes fokus til næste møde vil være, at få godkendt administrationen på ny i banken.

Ulrick har hjulpet Dorthe med regnskabet, og det vil hun gerne sige mange tak for.

Der tales om, at litteraturregnskabet for 2023 ikke blev godkendt på sidste møde, da det ikke var tydeligt i regnskabet hvad der var kontant. Det besluttes i GSR forum på dagens møde, hvilken handling der skal ske her.

Ingen gennemgang af regnskab, da alle regnskaber ikke endnu er godkendt.

9. Rapporter fra underudvalg

HI

Ny mail - hikbh@nadanmark.dk

Status fra H&I KBH:

Hej servicerødder.

Jeg er ked af at jeg ikke kan være med i dag.

Det går stadigvæk supergodt med at komme på afdeling 802 på psyk i Brøndby. Der er som regel 4-6 indsatte/patienter ad gangen og der er 2 medlemmer der deler tjansen. Det er anden tirsdag i måneden fra kl. 19-20. kontakten varetages af Alex (næstformand H&I).

Det går også rigtigt godt på afdeling C1 på retspsyk i Roskilde. Vi har fået mulighed for at tage flere forskellige medlemmer med og vi kommer ca. 2-4 fra H&I af gangen og de sidste 5-6 måneder, er der stor tilstrømning af indsatte/patienter til møderne. Sidste gang var det dog som om der ikke havde været info fra personalets side om møde og det var svært at samle folk, så vi drak kaffe med personalet.

Jeg vil tro at der er ca. 8-10 der "normalt" sidder med os eller i periferien af mødet. Sidst var vi 3 "gamle"

Vi er begyndt at komme i Storstrøms fængsel igen og har været afsted 1 gang.

Vi var 4 afsted og de var superglade for at vi ville komme.

Vi er 2 der kommer til at dele panelleder ansvaret, så ikke vi kører træt i det.

Det kræver Ca. 4-5 timer at køre ned og tage et panel deltager med på vejen.

Vi har fået doneret 10 basis tekst og 5 bare for i dag fra RSK som bliver sendt til mig snart, men vi tænker at købe 10 blik tekst og 10 bare for i dag til efter sommerferien til fængslet.

UT har kontaktet OSK SOV med en forespørgsel om at dele udgifterne til transport og litteratur og den umiddelbare tilbagemelding er positiv.

Jeg sender det regnskab jeg har sendt til, SOV og melder selvfølgelig tilbage, når jeg har nyt.

Møderne er den første tirsdag i måneden fra 18-19 med afgang fra Albertslund og/eller Herlev kl. Ca. 16.15-16.30.

Vi skal sikkerhedsgodkendes og skal søge om besøgstilladelse før vi får lov til at komme ind.

Næste gang er d.16.04.24

RSK har også doneret 10 af basis tekst og bare for i dag til Vester fængsel og det er præsterne, der distribuerer dem til de af vores medlemmer, der har brug for dem.

Vi er på nuværende tidspunkt ca. 8-10 aktive i H&I KBH og en del flere der gerne vil med, når jeg spørger.

Skulle der sidde nogle der gerne vil med, kræver det en opringning til mig Dan (Addits) en besked med fulde navn, adresse og et billede id med på retspsyk. Der bliver betalt udgifter til rejsen med rejsekort og/eller 2kr pr km.

Mange tak fordi jeg må være med til at yde service sammen med jer, trods at jeg ikke er til stede, er jeg med i ånden.

Regnskab for ekstra udgift:

Her er et samlet regnskab og et delt for perioden 01.03.24-31.12.24.

Transport gennemsnitlig bliver ca. 600 pr gang.

Perneldeltagerne kører til mig hver anden gang i Albertslund og fra mig er der ca. 106 km med afhentning af Erik på vejen. $106 \times 2 \text{ kr.} \times 2 \text{ veje} = 424$ + fra Herlev og til mig $17 \times 2 \times 2 \text{ veje} = 68$ i alt 492 Kr.

Næste gang er det fra Herlev $116 \times 2 \times 2 = 464$ plus fra Grevinge, der bliver samlet op ved motorvejen ved Jersie Strand. $60 \times 2 \times 2 = 240$ alt 704 kr. og det bliver det hver anden gang. $5 \times 500 + 5 \times 700 = 6000$ til og med d.31.12.2024.

Litteratur til fængslet bliver foruden de 10 eksemplarer af basis tekst og bare for Idas, som jeg får af RSK til at vi i efteråret skal bruge 10 mere af hver.

10 basis tekst bliver $10 \times 110 = 1100$

10 bare for i dag bliver $10 \times 100 = 1000$

I alt 2100

For perioden 01.03.2024 til og med 31.12.2024

Transport 6000 kr.

Litteratur. 2100 kr.

I alt 8100kr.

OSK SOV 4000 kr.

OSK KBH 4100 kr.

Håber at det er fyldestgørende nok, skulle det blive lidt mere, betaler H&I for det, da jeg vil forsøge at tiltrække nogle flere kræfter fra mit nærområde.

Ring hvis du har spørgsmål.

Kærlighed Dan H&I KBH

Der skal godkendes en ekstra bevilling for bøger vester fængsel i GSR forum.

Udgiften til Storstrøm fængsel er bevilget på et tidligere møde.

Der bliver spurgt til udgiften til H&I, og Dorthe svarer, at hun overfører ca. 2x5000 pr. år. Ulrick svarer uddybende, at den forventede udgift er 12.000 kr. Han kan kun få overført 5.000 kr. ad gangen, hvorfor der overføres to gange.

Der spørges ind til, om litteraturen kunne blive billigere ved at købe litteraturen direkte, men det vil være minimalt hvad der ville kunne blive sparet.

Der bliver spurgt om der ikke skulle være flere penge til HI, og der svares, at Dan kun beder om de penge han har brug for.

OI

Ny mail - oikbh@nadanmark.dk

Der er kommet et nyt medlem, og de vil holde møde i nær fremtid.

Fået en anmodning om at komme til et arrangement på frivilligcenteret Hillerød og komme og fortælle om NA. Hendes OI-medlem ikke kan, hvorfor Pia har brug for at nogen andre kommer med, det er den 15. maj kl 10-12. Normalt vil der være udgifter ved denne slags, men vi er inviteret gratis.

Der er deltagere til dette møde, der vil undersøge om de kan deltage.

Der spørges til, om der er pamfletter der kan deles ud, og det svarer Pia, at det er der.

Der spørges til, om regnskabet er sendt ud, men det er ikke helt klart om det er modtaget af administrationen.

Til sidst opfordrer OI til, at de mangler medlemmer, og det må vi gerne dele i grupperne.

OSR-OSS

Ny Mail - osrbh@nadanmark.dk

Intet nyt da vi mangler betroede fæller til denne post.

Litteratur

Ny mail- litteraturkbh@nadanmark.dk

Regnskab med kontant beholdning fra litteratur skal godkendes, derefter bliver det sat ind i hovedregnskabet, for derefter at blive sendt til Banken, grundet dokumentation på hvidvaskningsloven.

- Dorrit havde misforstået, at hun skulle ændre regnskabet sådan at kontanter kunne ses separat heri, men at hun skulle gøre det fremover. Hun var derfor ikke klar over, at hendes regnskab ikke var godkendt.

- Dette skal endeligt besluttes på GSR forum.
- Ulrick har et forslag til, hvordan regnskabet kan vide kontantbeholdningen tydeligt
- Kontantbeholdning for 720 kr.
- Der havde været rod med, at banken havde sat 11.000 kr. ind på den forkerte konto. Det er rettet op.

Der er forskelligt litteratur, der er leveringsstop på. Det venter Dorrit på, ligesom alle andre rundt i Europa. Ellers er alt fint, John er med, og der bliver solgt meget. Der går rigtig meget tid med det.

Webmaster - Christopher

Ny mail - webnakbh@nadanmark.dk

Vi foreslår stadig at alle grupper, vil kontakte denne mailadresse, for at få lavet en mailadresse som taler direkte til iu.formand@nadanmark.dk

- Gammelt domæne skal lukkes, der er nu betalt 70.00 frem til 31.3.2025. Beklager.
- Har vi fået fjernet det som skal gemmes, så vi kan få det opsagt.
 - Pia siger, at det hele er fjernet og der kan derfor slettes.

BOKNA

Kasser skal have en ny mail

Stand in for Dorthe, Jesper

Konvent 6-8. oktober, der er lavet et budget men der mangler stadig nogle flere udgifter, så det afleveres ikke endnu.

Ønsker også hjælp, og ordet må gerne spredes.

Jesper stiller op til kasser posten for BOKNA. Der spørges om, om Jesper også vil være kasser næste år, hvilket er bedst, sådan at det ikke er en ny kasser hvert år. Berit tilbyder support og sparring, og der findes en erfaringsmappe som vil blive givet til Jesper.

Jesper skal stemmes ind, og han spørges spørgsmål og svarer. Han vælges ind.

BOKNA-kasser vil til næste møde fremlægge deres plan for afholdelse af konvent på Bornholm. Dette skal med på næste mødes GSR-Forum

Dorthe sender Jespers mail til Christoffer, der kan få oprettet en kasser mail til ham.

KOKNA

Ny Mail - kokna@nadanmark.dk

Kasser Kirsten H skal godkendes som primær kasser, Berit Andersen er medkasser i dette års KOKNA-konvent 2024. Kirsten spørges spørgsmål og svarer, og vælges ind.

Forslag til ændring af struktur (dette udsættes til næste gang, da John ikke kunne deltage i dag) Vi bør kigge på vores retningslinjer for afholdelse af konvent i KOKNA 2025.

Administrationen har brug for en struktur, så man inden man godkender afholdelse af sådan et engagement, bliver der på OSK-møde i november 2024 valgt følgende poster.

- 1 formand/forkvinde
- 1 næstformand/Forkvinde
- 1 sekretær
- 1 kasser/samt tidligere kasser - da de skal godkendes i banken.
Situationen er at der i dag ikke en fuld administration, og formanden står med det fulde ansvar.

Der deles et regnskab ud, og alle bedes om at læse det. Det er et estimat og ikke helt færdigt. Den generelle holdning til regnskabet er, at det er sobert.

Der spørges ind til prisen på billetpriserne, og det er sat på 400 kr., sådan at det er muligt at komme hertil langvejsfra.

Der bliver spurgt ind til, at det kan være bekymrende at der mangler poster i KOKNA. Der bliver derudover efterspurgt mere gennemsigtighed.

Der bliver spurgt ind til, hvor pengene går hen, når man forregistrerer sig til KOKNA

- Det er godkendt at RSK's internetudvalg at forregistrering er en mulighed, og pengene går ind på KOKNA kontoen.
- Regnskabet derfra kommer, når forregistreringen er lukket.

Det overvejes, om KOKNA skal have en separat konto. Det foreslås, at der tales med Mogens og administrationsgruppen finder en løsning. Det er fortsat en udfordring, at der ikke er kort til KOKNA kontoen.

10. Emner fra grupperne som skal tages op i et GSR-Forum

- HI regnskab
- KOKNA regnskab
- Skal BOKNA have ekstra 10.000 kr.?
- OI regnskab
- Om Dorrits regnskab skal godkendes eller laves om, fordi der ikke kunne ses i regnskabet hvad der var kontant og hvad der stod på kontoen.

11. Hvad er der besluttet på GSR forum

- Mht. litteratur regnskab er der talt om en løsning til Dorrit, og der er tillid til at det løses mellem Dorrit og Ulrick.
- HI godkendes
- OI godkendes
- KOKNA godkendes
- BOKNA at det måske er lidt optimistisk med antal deltagere, men det er godkendt at de får 10.000 kr. ekstra ud over de 35.000 kr.
- Fremover skal der inden GSR forum vælges en ordstyrer

12. Emner som grupperne skal tage stilling til inden næste OSK-møde

Det bliver foreslået, at det blev godkendt at der blev oprettet forenings-mobilepay. Kontanterne er svært grundet hvidvaskningslov. Det er ikke kendt hvad det koster, vi i administrationen finder ud af hvad det koster og har det med til næste OSK møde.

- Det foreslås, at det er almindeligt i en forening, og at pengene kan stjæles uanset om det er på en mobilepay eller kontanter.
- Det noteres, at mobilepay ikke er anonymt, og det kan stride imod vores traditioner.
- Det er muligt at oprette tre mobilebox for fx KOKNA, fordi det tydeligt kan ses hvor pengene går hen. Der kan max indsættes 25.000 kr., og der er gebyr for hver transaktion.

I konklusion, er der ikke noget der skal tages stilling til i grupperne lige nu.

13. Eventuelt

- Vi taler om, at sekretæren ikke længere sender referater ud, men de sendes til webmaster der ligger dem på hjemmesiden og sendes ud til gruppemails.
- Dagsorden sendes ud tre uger før, på samme måde.

14. NA-relaterede meddelelser

Alle grupper bør have deres egen NA mailadresse. Alt materiale fra OSK, bliver gemt på hjemmesiden <https://www.nadanmark.dk/>

15. Næste OSK-møde

Afholdes 26.05.24

Martin laver kaffe til næste møde – tak til ham 😊

16. Hvordan har det været runde, uden for referat

17. Servicebøn & fælles oprydning